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Rada Miejska Gminy Osieczna 

 

 

PROTOKÓŁ NR 76.2022 
 

posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 2 sierpnia 2022 r. 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Opracowanie stanowiska w związku z propozycją Starosty Leszczyńskiego zawartego 

w piśmie z dnia 26 lipca 2022 r.   

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie obrad.  

 

 

Ad. 1. Otwarcie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Dokonał otwarcia posiedzenia Komisji oraz powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. 

Poinformował, że Komisja obraduje w składzie dziewięcioosobowym, nieobecna jest Pani 

Ewa Pietraszewska.  

Lista obecności członków Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu.   

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Opracowanie stanowiska w związku z propozycją Starosty Leszczyńskiego zawartego 

w piśmie z dnia 26 lipca 2022 r.   

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie obrad.  

Uwag nie wniesiono – Komisja pracuje, wg przedstawionego porządku obrad.  

Ad. 3. Opracowanie stanowiska w związku z propozycją Starosty Leszczyńskiego 

zawartego w piśmie z dnia 26 lipca 2022 r.    

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że pismo od Pana Starosty zostało wszystkim przekazane, można było się z nim 

zapoznać. Następnie oddał głos Panu Burmistrzowi.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W związku otrzymanym pismem od Pana Starosty w sprawie wsparcia finansowego 

inwestycji polegającej na przebudowie drogi, na odcinku Osieczna – Goniembice oraz                     

na przebudowie ulicy Śmigielskiej w Osiecznej przedstawił dane dotyczące współpracy                          

z Powiatem przy finansowaniu inwestycji drogowych.  
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Powiedział, że W tym roku Powiat Leszczyński realizuje przy naszym współudziale kilka 

zadań: 

 przebudowę drogi Kąkolewo – Osieczna, którą dofinansowaliśmy kwotą 1.475.000 zł, 

 budowę odcinka ścieżki pieszo-rowerowej w Świerczynie – Samorząd Gminy 

Osieczna zadeklarował parytet 50/50 i przekazaliśmy kwotę rzędu 56.000 zł, 

 przebudowę ulicy Śmigielskiej w Osiecznej – Pan Starosta w piśmie z dnia 26 lipca 

br. informuje, że przeprowadził postępowanie przetargowe na kwotę 565.000 zł                      

i wnosi o rozważenie przekazania pomocy finansowej w wysokości 50% tego zadania, 

co daje 282.500 zł. Burmistrz powiedział, że parytet 50/50 zdarza się przy 

inwestycjach wartościowo niewielkich. W zadaniach realizowanych przez Powiat 

Leszczyński, gdzie kwoty są wyższe udziały samorządów gminnych, są na poziomie 

do 30%. Burmistrz zaproponował, aby przekazać dofinansowanie w wysokości 25% 

wartości tego zadania, tj. około 141.000 zł, 

 przebudowę drogi na odcinku Osieczna – Goniembice. Powiat Leszczyński 

kosztorysował to zadanie na kwotę około 14.900.00 zł. Wystąpił o dofinansowanie                  

z Programu Inwestycji Strategicznych w wysokości 14.155.000 zł. Czyli 95% wartości 

kosztorysowej to środki rządowe, a 5% środki powiatowe. W przetargu startowały                   

3 firmy, najkorzystniejsza oferta opiewała na kwotę 19.417.486,29 zł. Pan Burmistrz 

przedstawił wyliczenie: 19.417.486,29 zł – 14.900.000 zł = 4.517.486,29 zł, czyli 

kwota, którą możemy rozłożyć na trzy samorządy, na Powiat (głównego inwestora)               

i dwie gminy Osieczna i Lipno (na terenie, których remont będzie realizowany).                       

Pan Starosta ze względu na to, że 3/4 tego remontu będzie w Gminie Osieczna, a ¼ na 

terenie Gminy Lipno zaproponował, aby taki był udział w dofinansowaniu tego 

zadania. Powiat liczy, że tą brakującą kwotą podzieli się z gminami 50/50. Z tej 

połowy ¾ to kwota 2.230.000 zł. Trudno się na to zgodzić, bo to oznacza 50 % 

kosztów, które są do poniesienia dla tych dwóch samorządów gminnych. 

Następnie Pan Burmistrz przedstawił swoje wyliczenia: 

1. Ulica Śmigielska (długość 210 m) koszt, nie licząc kosztów inspektora nadzoru,                   

to 550.000 zł gdyby przyjąć 25% udział Gminy Osieczna wychodzi kwota 137.500 zł, 

412.500 zł byłoby po stronie Powiatu Leszczyńskiego.  

Burmistrz powiedział, że jeśli będzie zgoda Państwa Radnych kwotę 137.500 zł  

zaproponuje Panu Staroście podczas jutrzejszego spotkania. 

2. Droga Osieczna – Goniembice (długość 3 km 870 m) dofinansowanie rządowe 

14.155.000 zł, zostaje 5.262.486 zł. Burmistrz zaproponował, aby gminy Osieczna            

i Lipno zadeklarowały 29% udziału w kwocie 5.262.486 zł, uwzględniając podział:               

¾ Osieczna, ¼ Lipno. Idąc tym tokiem kwota około 1.125.000 zł byłaby po stronie 

naszej Gminy, 375.000 zł po stronie Gminy Lipno i reszta po stronie Powiatu.  

Burmistrz podsumował i zaproponował, aby na te dwa zadania przekazać kwotę 1.262.500 zł, 

po czym wniósł o możliwość lekkiej korekty tej kwoty podczas spotkania z samorządowcami. 

Wspomniał, że stoimy przed trzema potężnymi inwestycjami kanalizacyjnymi                                  

w Drzeczkowie, Popowie  Wonieskim i Ziemnicach – nie wiadomo ile trzeba będzie dopłacić. 

Każda z tych inwestycji ma trwać około 18 miesięcy licząc od podpisania umowy.                      

Półtora roku w obecnym czasie to okres taki, że nie wiadomo, czy te kontrakty do końca 

realizacji się obronią.  

Mamy przebudowę ulicy Gruszkowej. Przedsiębiorstwo Drogi i Ulice wnioskowało                            

o dodatkowe pieniądze w wysokości około 170.000 zł. Odpowiedzieliśmy, że nie będziemy 

zwiększać puli kontraktu. Wykonawca zerwał umowę i zszedł z placu budowy. Rozliczymy 

się z nim z tych prac, które wykonał i będziemy kończyć to zadanie własnym siłami – nasza 

brygada remontowa dokończy to zadanie. Stąd przejdziemy z nawierzchni asfaltowej na 

trylinkę. Drugie zadanie gdzie również mamy roszczenie środków na dalszą realizację 
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inwestycji to Firma Pana Grygiera, która buduje sieć kanalizacji sanitarnej na Stanisławówce. 

Wystąpiono o zwiększenie kontraktu o kwotę około 700.000 zł. Jesteśmy w trakcie 

wyjaśniania tej sytuacji. W rzeczywistości gospodarczej w jakiej jesteśmy jest sporo zadań, 

które nie odbywają się bez dodatkowych środków, o które wykonawcy wnioskują.                       

Stąd analizując tą sytuacje odnośnie Powiatu Leszczyńskiego proponuje się takie a nie inne 

rozwiązanie. Na zakończenie Burmistrz dodał, że to aby samorządy gminne uczestniczyły                  

w wykupach gruntów jak przy ścieżce pieszo-rowerowej w Świerczynie to paradoks.                      

Nie robimy takich prezentów, chociaż było tak przy budowie ścieżki pieszo-rowerowej 

Osieczna – Kąkolewo, gdzie bezkosztowo przekazaliśmy nasze działki na rzecz Powiatu 

Leszczyńskiego.   

Burmistrz zapytał Państwa Radnych, czy akceptują jego propozycję odpowiedzi na wniosek 

skierowany przez Pana Starostę. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Podziękował za szczegółowe obliczenia i poprosił Radnych, aby się wypowiedzieli.   

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław 

Forszpaniak: 

Powiedział, że według niego propozycja Pana Burmistrz jest rozsądna. 

 Zawsze było tak, że nasza Gmina godziła się na dofinansowanie inwestycji w wysokości 

50%. W obecnych czasach stosujemy opcję oszczędnościową – z czym się zgadza.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że nie wiadomo, w jakim kierunku pójdzie gospodarka. Powinniśmy ustalić co 

jest priorytetem może niektóre rzeczy odłożyć w czasie. Trzyma kciuki za tę negocjację. 

Powiedział, że są to drogi powiatowe, przebiegające przez naszą Gminę i muszą być 

zrobione, są to bardzo ważne zadania. Dzisiaj mamy szansę na wyremontowanie tych dróg. 

Jak Pan Burmistrz zapytał o tzw. „luzy negocjacyjne” - to pomyślał sobie, że jak na te dwa 

zadania wydamy 1.500.000 zł to będzie dobry biznes. Powiedział, że chciałby, aby przy 

rozmowach negocjacyjnych pamiętać o drodze Wojnowice – Zgliniec. Starosta ostatnio 

zapytany o to publicznie powiedział, że ta droga jest na liście rezerwowej i liczy na to, że w 

przypadku rezygnacji innych samorządów z dofinansowania z Polskiego Ładu wejdzie z tą 

inwestycją na listę zadań do realizacji, więc może zdeklarujmy, że jesteśmy przygotowani do 

współudziału finansowego w tym zadaniu.    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że cały czas to deklarujemy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odniósł się do przekazanej przez Pana Burmistrza informacji, iż Gmina postanowiła odstąpić 

od roszczeń Wykonawcy mówiąc, że wszystko ma swój kres. Dobrze, że publicznie dajemy 

sygnał, iż nie zgadzamy się na roszczenia finansowe. 

Dopytał, w jakim procencie wykonana jest kanalizacja na Stanisławówce. Sami tego zadania 

nie skończymy.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że pozostało sprawdzić, czy dobrze działa ostatnia przepompownia, reszta 

zadania jest wykonana.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dodał, że jeżeli chodzi o roszczenia płacowe wykonawców za zadania, jest zasadnicza 

różnica między tymi, którzy startowali w przetargu np. 2-3 lata temu, a tymi, co np. 2-3 

miesiące temu – oni mogli już przewidzieć zmiany cen.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 
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Powiedział, że propozycja finansowania zadań zaproponowana przez Pana Burmistrza jest 

dobra i adekwatna. Trzeba oduczyć Powiat finansowania 50/50. Tym bardziej,                      

że jakiś czas temu dowiedzieliśmy się, że ościenne samorządy dofinansowują zadania                         

w mniejszych procentach. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Radny Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że zgadza się z takim dofinansowaniem, po czym zapytał, co będzie jeśli 

pozostałe strony tego zadania nie zgodzą się z tą propozycją. Jaka byłaby kwota zwiększająca. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że przedstawiona oferta jest uczciwa. Mamy samorządy ościenne, naszych 

sąsiadów, gdzie podobnie inwestycje są dofinansowywane na poziomie od 5% do 30%.                         

Dodał, że wierzy, iż nie trzeba będzie zwiększać tej kwoty.    

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Uważa, że mamy dobrą propozycję, negocjacja powinna przebiegać bez problemów.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zaproponował, aby przegłosować udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Leszczyńskiemu, 

wg propozycji przedstawionej Przez Pana Burmistrza z możliwością drobnej korekty. 

Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała wysokość przekazania wsparcia 

finansowego na realizację dwóch inwestycji drogowych.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Informował o: 

 konieczności zwołania sesji Rady Miejskiej – w związku z koniecznością powołania 

pedagoga specjalnego, 

 zadaniu polegającym na przebudowie ul. Osiedle w Osiecznej, na którą planuje 

pozyskać dofinansowanie zewnętrzne. W tym roku czasowo nie jesteśmy w stanie 

przebudować tej drogi. Wykonamy przebudowę sieci energetycznej, natomiast 

przebudowa chodników, nawierzchni i zamontowanie stylowych lamp w ramach 

„Rewitalizacji centrum Osiecznej” będzie realizowana w przyszłym roku.                    

W związku z wzrostem cen asfaltu zmieniamy technologię nawierzchni z asfaltowej 

na kostkę betonową i możemy zrealizować to zadanie naszą brygadą, co dodatkowo 

obniży koszty.  

Ad. 4. Głosowanie i wolne głosy: 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zaprosił do dyskusji. 

Zastępca przewodniczącego Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska: 

Zapytała czy odbył się konkurs na dyrektora Zespołu Szkół w Osiecznej.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że tak. Wygrała pani Beata Zborowska – jedyna kandydatka. Została powołana 

na 5-letnią kadencję.  

Następnie Pan Burmistrz informował, ze ogłoszono 3 (trzeci) konkurs na dyrektora Szkolnego 

Schroniska Młodzieżowego „Morena’ 2 (dwa) poprzednie okazały się nieskuteczne,                           

ponieważ wcześniej kandydaci, którzy aplikowali nie spełniali wymogów formalnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, o Gminny program dofinansowania do wymiany źródeł ciepła, czy nadal jest 

zainteresowanie mieszkańców tym programem. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Powiedział, że nie zna dokładnych danych, ale wniosków jest zdecydowanie mniej.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Poprosił, aby na najbliższą sesję przygotować taką informację.  
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Następnie ponowił, aby również na następnej sesji Pan Burmistrz przedstawił informację                      

o tym przychodzie z funkcjonowania Zakładu Zagospodarowania Odpadów w Trzebani. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dopytał, czy taka informacja ma zawierać, także dane, jakie przychody generują inne firmy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że jeżeli informacja będzie pełniejsza, będzie fajnie.  

Poprosił o bilans Gminnego Zakładu Komunalnego w Osiecznej. 

Przewodniczący mówił, że niedawno czytał o tym, że Marszałek Wielkopolski ogłosił wyniki 

konkursu „Pięknieje Wielkopolska Wieś”. Dość długa jest lista beneficjentów tego programu. 

Można było pozyskać dofinansowanie. Zapytał, czy sołectwa z naszej Gminy aplikowały                 

w tym konkursie, a jeżeli nie to dlaczego.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że nie aplikowały. Jest kilkutorowa sytuacja, która to spowodowała: rozwój                

i stan naszych sołectw oraz aktywność grup społecznych w poszczególnych miejscowościach, 

bo pomoc Samorządu zawsze była i będzie przy tego typu zadaniach. Podczas sierpniowych 

spotkań będziemy apelować, o to aby powstała aktywność lokalnych społeczności. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Powiedział, że mieszkańcy Ustronia zwracają uwagę na konieczność remontu drogi od strony 

Świerczyny przy nr 2,3,4. Następnie zgłosił problem, który również dotyczy Ustronia 1 i 2,                 

o łączniku przez las, mówił o tym, że ostatnio kierowca karetki nie mógł się odnaleźć                           

w topografii.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że przy drodze powiatowej są tabliczki. Posesje są oznakowane.    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że o tym, iż tego odcinka brakuje mówimy już o pewnego czasu. Jest to działka 

Lasów Państwowych. Nie podjęliśmy kroków żeby pozyskać ten teren. Jeżeli chodzi o część 

asfaltową to w ubiegłym roku wykonaliśmy cząstkowe remonty tej drogi, chcemy ją jeszcze 

poprawić i zakonserwować.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, kiedy może powstać chodnik od ul. Gen. Leopolda Okulickiego w kierunku 

Wojnowic   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:  

Odpowiedział, że z WZDP mamy dwa zadania: chodnik przy obwodnicy, o którym                           

Pan Przewodniczący mówi oraz krótki odcinek chodnika z przejściem dla pieszych w Kątach-

Maciejewo. Przy obu tych zadaniach uzgodnienia trwają miesiącami, jesteśmy niemalże 

bezradni.  

Ad. 5. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Z powodu wyczerpania porządku obrad zakończył posiedzenie Komisji. 

 

 

 

 

       Protokołowała             Przewodniczący 

                                                                Komisji Budżetu, Gospodarki,                                                                                      

Rolnictwa i Ochrony Środowiska         

     Marta Skorupka       

         

            Jarosław Glapiak 
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